



الإحتفالية المزدوجة ليوم الدبلوماسية الجزائرية والذكرى 80 لتأسيس منظمة الأمم المتحدة



The joint celebration of Algerian Diplomacy Day and the 80th anniversary of the establishment of the United Nations

THE JOINT CELEBRATION OF ALGERIAN DIPLOMACY DAY & THE 80TH ANNIVERSARY OF THE ESTABLISHMENT OF THE UNITED NATIONS

Algeria celebrates, on October 8th of every year, Algerian Diplomacy Day, marking the date of its official accession to the United Nations in 1962, following its independence and the restoration of its rightful place within the international community. This day represents a renewed symbolic occasion to take pride in the journey of Algerian diplomacy, which has accompanied the stages of building the modern state and contributed to establishing Algeria's presence as a key and influential actor on the international stage.

In parallel, the world celebrates on October 24th of every year the "United Nations Day", commemorating the founding of the international organization in 1945 — a universal reference in promoting international peace and security, defending human rights, and achieving sustainable development.

This year (2025), the event takes on a special significance, as Algeria holds a double celebration combining Algerian Diplomacy Day and the 80th Anniversary of the Founding of the United Nations, at the initiative of the Minister of State, Minister of Foreign Affairs, the National Community Abroad, and African Affairs.

This celebration aims to highlight the principled path of Algerian diplomacy and its pioneering role over the decades, through its unwavering commitment to the

principles and purposes of the United Nations Charter and its respect for international law — particularly in defending just causes and the right of peoples to self-determination.

The occasion also provides an opportunity to showcase Algeria's contributions to promoting peace and security at both regional and international levels, and to highlight the achievements of Algerian diplomacy during the country's current membership in the United Nations Security Council, through its constructive initiatives and sustained efforts to foster dialogue, mutual understanding, and the peaceful settlement of disputes.

This commemoration further reaffirms Algeria's steadfast commitment to the Sustainable Development Goals and the United Nations 2030 Agenda, through policies designed to support development, strengthen African cooperation, and build partnerships founded on mutual respect and shared interests.

On this occasion, Algeria renews its determination to pursue a diplomacy rooted in principle, mediation, and international solidarity, in its pursuit of peace, stability, and development across the world — reaffirming its historic mission as a voice of truth and justice among nations.

LA CÉLÉBRATION CONJOINTE DE LA JOURNÉE DE LA DIPLOMATIE ALGÉRIENNE ET DU 80^{ÈME} ANNIVERSAIRE DE LA CRÉATION DE L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES

La date du 8 octobre marque l'adhésion officielle de l'Algérie à l'Organisation des Nations Unies en 1962, à la suite de son indépendance et de la restauration de sa place légitime au sein de la communauté internationale. Cette journée constitue une halte symbolique renouvelée pour rendre hommage au parcours de la diplomatie algérienne, qui a accompagné les étapes de l'édification de l'État moderne et contribué à asseoir la présence de l'Algérie comme acteur central et influent sur la scène internationale.

Parallèlement, le monde célèbre, le 24 octobre de chaque année, la Journée des Nations Unies, commémorant la création de l'organisation en 1945, en tant que référence universelle majeure pour la promotion de la paix et de la sécurité internationales, la défense des droits de l'homme et la réalisation du développement durable.

En 2025, la célébration revêt un caractère particulier, puisque l'Algérie organise une cérémonie double associant la Journée de la diplomatie algérienne et le 80^e anniversaire de la fondation de l'Organisation des Nations Unies, à l'initiative de Monsieur le Ministre d'État, Ministre des Affaires étrangères, de la Communauté nationale à l'étranger et des Affaires africaines.

Cette célébration vise à mettre en lumière le parcours de principe de la diplomatie algérienne et son rôle pionnier à travers les décennies, marqué par un engagement constant en faveur des principes et objectifs

de la Charte des Nations Unies et par le respect des règles du droit international, notamment dans la défense des causes justes et du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes.

Elle constitue également une occasion de mettre en valeur les contributions de l'Algérie à la promotion de la paix et de la sécurité aux niveaux régional et international, ainsi que de souligner les réalisations de la diplomatie algérienne dans le cadre de la participation actuelle de l'Algérie au Conseil de sécurité, à travers ses initiatives constructives et ses efforts soutenus en faveur du dialogue, de la compréhension mutuelle et du règlement pacifique des différends.

Cette commémoration réaffirme en outre l'attachement indéfectible de l'Algérie aux Objectifs de développement durable et à l'Agenda 2030 des Nations Unies, à travers des politiques axées sur le soutien au développement, le renforcement de la coopération africaine et la consolidation de partenariats fondés sur le respect mutuel et l'intérêt commun.

À cette occasion, l'Algérie renouvelle sa détermination à poursuivre une diplomatie fondée sur les principes, la médiation et la solidarité internationale, en œuvrant pour la paix, la stabilité et le développement à travers le monde, réaffirmant ainsi sa mission historique en tant que voix de la vérité et de la justice parmi les nations.

بطاقة طوباعية Philatelic Card



First Day of Issue - أول يوم للإصدار



